

四川林业科技

SICHUAN LINYE KEJI

2021年10月 第42卷 第5期

目次

· 研究报告 ·

- 大熊猫主食竹叶围细菌多样性的季节性变化 田春洋, 洪明生, 龙珏洁, 等 (1)
- 四川白水河自然保护区小型兽类物种多样性及群落结构 刘莹洵, 曾彦, 王旭明, 等 (8)
- 温度和光周期对蜀柏毒蛾滞育的影响 杨远亮, 曾全, 肖银波, 等 (16)

· 生态建设 ·

- 基于RS与GIS的理塘县沙化治理重点工程区沙化土地动态变化分析 刘朔, 陈天文, 杨建勇, 等 (22)
- 城市化对成都市植被景观格局影响研究 罗艳, 杨一川, 沈松平, 等 (29)
- 大叶金顶杜鹃繁育系统研究 余海清, 帅伟, 姜欣华, 等 (40)
- 九寨沟“8·8”地震灾区珍稀动物受损栖息地食源植物恢复研究 潘红丽, 孟长来, 刁元彬, 等 (48)
- 基于GIS技术对西昌市森林火险等级划分的研究 彭博 (53)

· 林业产业 ·

- 四种丛生竹鲜笋中主要营养成分及风味的研究 景文祥, 周罗男, 余英, 等 (58)
- 油樟叶渣制备生物质材料工艺筛选 范富强, 魏琴, 莫开林 (64)
- 油樟高产1,8-桉叶油素内生细菌发酵条件优化 王鑫, 魏琴, 莫开林 (69)
- 无溶剂微波蒸馏法提取杜香精油的工艺研究 王勋, 黄伊嘉, 杨磊, 等 (73)
- 少溶剂微波蒸馏同时萃取神农香菊叶精油 张博雅, 徐明, 周婧丹, 等 (77)
- 超声辅助提取川产木香中木香烃内酯和去氢木香内酯的研究 史光宇, 付卓锐, 杨心玉, 等 (82)
- 有机-无机肥配施对樟子松干物质积累及土壤肥力的影响 解秀清 (86)
- 南方红豆杉活体枝叶芬多精释放特征研究 林静, 简毅, 李谨宵, 等 (92)

· 综述与专论 ·

- 邛崃市发现野生伞花木种群 钟金, 桂林华, 梁凯歌, 等 (98)
- 根茎繁殖的华重楼植株生长量及花期分析 程筵寿, 周国华, 王卫东, 等 (102)
- 行道树种植池自生植物的种子传播方式及园林应用策略研究——以福州市为例 马雯雯, 闫淑君, 王云霄, 等 (107)
- 旅居养老小镇适老性评价指标体系构建——以川西名镇耿达镇为例 陈韵, 朱雅夫, 余松骏, 等 (115)
- 川产黄精组织培养快繁技术研究 姜丽琼, 李文俊, 肖前刚, 等 (122)
- ‘邛县2号’银杏硬枝扦插育苗技术研究 孙曾丽, 徐玉成, 薄育新, 等 (128)
- 2年生指数施肥杉木实生容器苗试验林测定分析 孟庆银 (133)

Journal of Sichuan Forestry Science and Technology

Vol. 42, No. 5, Oct. 2021

Contents

Research Reports

- Seasonal variation of bacterial diversity in phyllosphere of giant pandas' staple food bamboo
..... TIAN Chunyang, HONG Mingsheng, LONG Juejie, et al. (1)
- Species diversity and community structure of small mammals in Baishuihe National Nature Reserve, Sichuan Province
..... LIU Yingxun, ZENG Yan, WANG Xuming, et al. (8)
- Effects of temperature and photoperiod on diapause ragulation of *Parocneria orientata* Chao (Lepidoptera: Lymantriidae)
..... YANG Yuanliang, ZENG Quan, XIAO Yinbo, et al. (16)

Ecological Development

- Dynamic change analysis of desertification land in key project desertification control area in Litang county based on RS and GIS
..... LIU Shuo, CHEN Tianwen, YANG Jianyong, et al. (22)
- Study on effects of urbanization on vegetation landscape pattern in Chengdu City
..... LUO Yan, YANG Yichuan, SHEN Songping, et al. (29)
- Study on the breeding system of *Rhododendron Prattii* Franch. YU Haiqing, SHUAI Wei, JIANG Xinhua, et al. (40)
- Study on restoration of food source plants in damaged habitats of rare animals in Jiuzhaigou earthquake-stricken areas
..... PAN Hongli, MENG Changlai, DIAO Yuanbin, et al. (48)
- Research on classification of forest fire risk based on GIS technology in Xichang City, Sichuan Province PENG Bo (53)

Forestry Industry

- Study on the main nutritional components and flavor of four kinds of clustered bamboo shoots
..... JING Wenxiang, ZHOU Luonan, YU Ying, et al. (58)
- Screening of preparation technology of biomass materials from leaf residues of *Cinnamomum longipaniculatum*
..... FAN Fuqiang, WEI Qin, MO Kailin (64)
- Optimization of fermentation conditions of endophytic bacteria with high yield of 1,8-cineole from *Cinnamomum longipaniculatum* WANG Xin, WEI Qin, MO Kailin (69)
- Study on solvent-free microwave distillation technology of essential oil from *Ledum palustre* L.
..... WANG Xun, HUANG Yijia, YANG Lei, et al. (73)
- Solvent-less microwave distillation and simultaneous extraction of essential oil from *Dendranthenma indicum* var. *aromaticum*
..... ZHANG Boya, XU Ming, ZHOU Jingdan, et al. (77)
- Study on ultrasonic-assisted extraction of costundide and dehydrocostus lactone from *Aucklandia costus* Falc. produced in Sichuan Province SHI Guangyu, FU Zhuorui, YANG Xinyu, et al. (82)
- Effect of combined application of organic and inorganic fertilizers on dry matter accumulation and soil fertility of *Pinus sylvestris* var. *mongolica* XIE Xiuqing (86)
- Study on release characteristics of phytoncicide in living branches and leaves of *Taxus chinensis* var. *mairiei*
..... LIN Jing, JIAN Yi, LI Jinxiao, et al. (92)

Review and Monograph

- A new record of wild *Eurycorymbus cavaleriei* population in Qionglai City, Sichuan Province
..... ZHONG Jin, GUI Linhua, LIANG Kaige, et al. (98)
- Analysis of plant growth and flowering phenology of *Paris polyphylla* var. *chinensis* propagated by rhizomes
..... CHENG Yanshou, ZHOU Guohua, WANG Weidong, et al. (102)
- Study on seed dispersal modes and landscape application strategies of spontaneous plants in street tree planting ponds: taking Fuzhou City as an example MA Wenwen, YAN Shujun, WANG Yunxiao, et al. (107)
- Construction of the evaluation index system for the suitability of seniors' tourism and dwelling towns——A case study of gengda, a famous town in western Sichuan CHEN Yun, ZHU Yafu, YU Songjun, et al. (115)
- Study on tissue culture and rapid propagation technology of *Polygonatum sibiricum* from Sichuan Province
..... JIANG Liqiong, LI Wenjun, XIAO Qiangang, et al. (122)
- Study on hardwood cutting seedling raising technology of *Ginkgo biloba* 'Pixian No.2'
..... SUN Zengli, XU Yucheng, BO Yuxin, et al. (128)
- Measurement and analysis of two-year-old container seedling of *Cunninghamia lanceolata* experimental forest with exponential fertilization MENG Qingyin (133)